
W dniach 25 lipca i 6 sierpnia odbyły się spotkania strony związkowej z 

Zarządem Kompanii Węglowej w temacie CUK. Powodem spotkań było 

zawiadomienie skierowane do Zakładowych Organizacji Związkowych informujące o 

zamiarze wypowiedzenia warunków pracy i płacy pracownikom księgowości w 

oparciu o Ustawę o szczególnych zasadach rozwiązywania z pracownikami 

stosunków pracy z przyczyn niedotyczących pracowników. W drugim spotkaniu, na 

wniosek związków zawodowych uczestniczyła Prezes KW S.A - Joanna Strzelec-

Łobodzińska.  

    W trakcie dyskusji zarzucono zarządowi złe przygotowanie reorganizacji służb 

księgowych, przedmiotowe traktowanie pracowników księgowości – przeprowadzenie 

spotkań z pracownikami na kilka dni przed podjęciem uchwały o powstaniu CUK i 

przekształcenie ich z informacyjnych w „łapankę” pracowników do CUK. Zwracano 

uwagę na problem dojazdów do docelowych lokalizacji (Ruda Śląska, Gliwice), które 

dla pracowników byłych spółek – nadwiślańskiej i rybnickiej oscylowałyby w 

granicach 80 km w jedną stronę. Strona społeczna po raz kolejny sugerowała 

rozproszoną organizację CUK. W odpowiedzi Zarząd stwierdził, że nie ma odwrotu 

od CUK i nie dojazd jest tu problemem. Jako przykład podano grupę kasjerek i 

koordynatorów kasjerek, które pomimo pracy w dotychczasowym miejscu nie 

wyraziły zgody na przejście do CUK.  

Pod koniec drugiego spotkania Zarząd uznał część racji związkowców. 

Wiceprezes Ewa Malek-Piotrowska zobowiązała się do końca sierpnia przeprowadzić 

rozmowy z pracownikami księgowości na kopalniach oraz rozważyć możliwość 

powstania dodatkowych komórek CUK w Brzeszczach i Jankowicach. Co do 

wypowiedzeń zmieniających, to Zarząd podtrzymuje termin 1 września dla kasjerek i 

koordynatorów, pozostałym pracownikom z uwagi na przeprowadzane rozmowy, 

wypowiedzenia zmieniające zostały wstrzymane do 1 października. 
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